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v průběhu roku jsme společně zažili 
mnoho událostí, které přispěly k roz-
voji našeho města a posílení vzájemných 
vztahů. Děkujeme vám za vaši podporu, 
zapojení se do společenských a kultur-
ních akcí a za společnou práci na zlep-
šování našeho životního prostředí.

Blíží se konec roku, kdy hodnotíme, co 
vše se podařilo, nepodařilo nebo mohlo 
udělat jinak. Myslím, že ve vedení města 
se sešla parta lidí, která umí táhnout za 
jeden provaz a jasně si určit priority, kte-
ré chce řešit. Samozřejmě mohou nastat 
názorové střety, kdy společně hledáme 

nejlepší či kompromisní řešení. Komu-
nální řízení města je hlavně o společných 
rozhodnutích, kde poslední slovo má za-
stupitelstvo. A musím říci, že i toto pra-
cuje velmi efektivně a konstruktivně na-
příč všemi uskupeními. Koncem roku je 
z hlediska pracovního důležité vyhotovit 
rozpočet města na příští rok, ale o tom 
více se dočtete v samostatném článku.

K hodnocení roku patří také to, co se 
nám podařilo na poli investičních akcí. 
Mezi nejvýznamnější akce, které jsme 
v roce 2024 realizovali, patří:

Modernizace veřejného 
osvětlení
Vyměnilo se 341 svítidel za LED. Jen 
úspora na el. energii je 65 MWh/rok, 
což je při 6000 Kč cca 400.000 Kč/rok.
Náklady na výměnu byly 2.8 mil. Kč mi-
nus dotace 1.95,– mil. Kč. Takže město 
tato výměna stála prakticky 855.000 Kč. 
Návratnost investice je 2 roky a to ne-
mluvíme o jednoduché údržbě oproti 
výbojkovým světlům a úspoře elektři-
ny v dalších letech.

Z obsahu : str. 5 / Odpoledne s vůní čes‑
neku na statku U Veverků
Na pět desítek našich zvídavých 
členů se zúčastnilo exkurze  …

str. 4–5 / Jak se dělá měst‑
ský rozpočet pro rok 2025?
Každý rok sestavuje rada města 
plán příjmů a výdajů, který  …

str. 7 / Slavnosti sv. Mar‑
tina 
O svatý Martine, počasí se 
blíží k zimě, v kostelíku …

Pokračování na další straně …

Informační dvouměsíčník Městského úřadu Dolního Benešova

Vážení spoluobčané, milí čtenáři !
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Nová Tělocvična
V měsíci červenci byla zahájena výstavba největší investič-
ní akce na zelené louce od roku 1990. Vysoutěžená cena 
je 88,7 mil. Kč. Hotovo bude v září 2025. Výstavba jede 
podle harmonogramu, kdy ke konci roku máme hotovou 
nosnou konstrukci, krov a zakrytí střechy.

Oprava Obecních Komunikací – chodník v Zábřehu, 
na hřbitově a Osadě míru.

Rekonstrukce Podubí — myslím, že oprava této loka-
lity se povedla. Byly opraveny veškeré povrchy, kanali-
zační šachtice a vpustě. Celková cena za plochu bezmá-
la 4.400 m2 činí 6,9 mil. Kč. Z toho dotace 2,74 mil Kč.

Mateřská škola – výměna vzduchotechniky v kuchyni 
za skoro 2,0 mil. Kč.

Kulturní dům – oprava a zateplení střechy nad sálem 
v hodnotě bezmála 5 mil. Kč.

Beachvolejbalové kurty na hřišti
Tenisové kurty – rozjela se kompletní rekonstrukce kur-
tů, což je vlastně výstavba kurtů nových.

V příštím roce 2025 nás čeká
• dokončení Nové tělocvičny
• běžecký ovál v areálu základní školy
• výstavba cyklostezky v Zábřehu, s dotací 1,5 mil Kč
• dotažení přípravy projektu Červená škola – přestav‑
ba na byty – realizace cca v roce 2026. Dotace na pro-
jektování 1,2 mil. Kč
• dotažení projektu cyklostezka D. Benešov – Kozmi‑
ce, kde máme platné stavební povolení a připravujeme 
podklady pro dotace, realizace cca 2026
• vybudování nové komunikace U Trati v Zábřehu
• studie využití budovy Neptun

Samozřejmě víme, co nám všem tady chybí, od prostor 
pro lékaře, zlepšení odpadového hospodářství, najít ře-
šení zklidnění dopravy hlavně v místních částech města 
či dotáhnout využití městských budov.
Vážíme si také toho, že se snažíme najít společnou řeč se 
všemi spolky a zájmovými skupinami. Všem bych chtěl 
poděkovat za to, co dělají hlavně pro volnočasové akti-
vity ve městě a naše děti.
Rád bych Vás také pozval na řadu plesů, které se uskuteč-
ní v našem kulturním domě a které si pro Vás připravily 
společenské či sportovní složky. Určitě je přijďte podpo-
řit a dobře se pobavit. Rád se s Vámi setkám na Měst-
ském plese, který se uskuteční 24. 1. 2025.
Na závěr bych chtěl popřát všem občanům našeho měs-
ta klidné a radostné Vánoce. Advent je obdobím zasta-
vení, zamyšlení a časem, kdy si můžeme připomenout, 
co je v životě opravdu důležité – rodinu, přátelství, zdra-
ví a lásku. Do nového roku 2025 přejeme všem hodně 
zdraví, štěstí a spokojenosti. Ať je to rok plný nových pří-
ležitostí, splněných přání a pevných mezilidských vztahů.
S upřímným poděkováním za vaši přízeň a spolupráci

Ing. Jan Widlák, starosta města

Dárci krve 
V pondělí 9. prosince se na Městském úřadě 
v Dolním Benešově uskutečnilo slavnostní se-

tkání starosty s dárci krve. Starosta poděkoval přítomným 
za jejich nezištnou pomoc a zdůraznil význam dárcovství 
pro záchranu životů.

Dárci obdrželi finanční dar jako výraz vděčnosti. Akce pro-
běhla v příjemné atmosféře, kde si účastníci mohli vyměnit 
své zkušenosti a připomenout, jak důležitá je jejich pomoc.

Děkujeme všem dárcům za jejich obětavost!
Petr Persich 282 odběrů, Martin Bilík 160 odběrů
Jakub Tulach 120 odběrů, Petr Böhm a Pavel Jordán 80 
odběrů

Usnesení  
ze 16. zasedání zastupitelstva 
města Dolní Benešov konané‑
ho dne 5. prosince 2024  
v obřadní síni MěÚ  
v Dolním Benešově

Zastupitelstvo města schválilo
1. V  souladu s  § 54 odst.  2 záko-
na č.  183/2006 Sb., o územním plá-
nování a stavebním řádu (stavební zá-
kon), ve spojení s § 323 odst. 9) zákona 
č. 283/2021 Sb., stavební zákon ve znění 
pozdějších předpisů, územní plán Dol-
ní Benešov – změna č. 2 formou Opat-
ření obecné povahy.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

2. Obecně závaznou vyhlášku o míst-
ním poplatku za užívání veřejného pro-
stranství.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

3. Souhlas s navrhovanou kupní cenou 
za odkoupení pozemků parc. č. 227, je-
hož součástí je stavba – budova č. p. 109, 
parc. č. 688/2 a 688/3 v k.ú. Zábřeh 
u Hlučína ve výši 2 546 000 Kč bez DPH.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

4. Poskytnutí dotace z rozpočtu měs-
ta ve výši 413 000 Kč na úpravu zpevně-
ných ploch ve sportovním areálu v Dol-
ním Benešově FC Dolní Benešov, z.s. 
a rozhodlo o uzavření smlouvy o po-

skytnutí veřejné finanční podpory.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

5. Přidělení dotací pro FC Dolní Bene-
šov z.s. ve výši 1 700 000 Kč a o uzavře-
ní smlouvy o poskytnutí veřejné finanč-
ní podpory

Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 1

6. Přidělení dotací pro Tělovýchov-
nou jednotu Dolní Benešov z.s. ve výši 
380 000 Kč a o uzavření smlouvy o po-
skytnutí veřejné finanční podpory.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

7. Rozpočet města pro rok 2025 
v předloženém znění, které je nedílnou 
součástí usnesení.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

8. Poskytnutí dotace z rozpočtu měs-
ta ve výši 500 000 Kč na obnovu vnitř-
ní výzdoby kostela sv. Martina v Dolním 
Benešově ŘKF Dolní Benešov a rozhod-
lo o uzavření smlouvy o poskytnutí ve-
řejné finanční podpory.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

9. Revokaci usnesení zastupitelstva 
města 31/15-3 ze dne 16. 10. 2024 tý-
kající se uzavření smlouvy o poskytnu-
tí veřejné finanční podpory s FC Dolní 
Benešov z.s.

Pro hlasovalo 14, proti 0, zdrželi se 0, 
Nepřítomen - 1

10. Prodej pozemku parc. č. 750/107 
v k.ú. Dolní Benešov za cenu ve výši 

11 000 Kč s..................., Bolatická 283, 
747 22 Dolní Benešov.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

11. Zastupitelstvo města schválilo uza-
vření plánovací smlouvy s.................., 
Dolní 84, 73553 Dolní Lutyně-Věřňovi-
ce týkající se výstavby rodinných domů 
na pozemcích parc. č. 110/55, 110/62 
v k.ú. Zábřeh u Hlučína.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

12. Poskytnutí dotace ŘKF Dolní Bene-
šov ve výši 7 000 Kč na uspořádání pi-
etního aktu.

Pro hlasovalo 13, proti 1, zdrželi 1

13. Rozpočtová opatření č. 8/2024.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

14. Střednědobý výhled rozpočtu měs-
ta na roky 2026-2028 v předloženém 
znění, které je nedílnou součástí usne-
sení.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

Zastupitelstvo města vzalo na 
vědomí
1. Že v rámci projednání návrhu změ-
ny č. 2 Územního plánu Dolní Benešov 
nebyly uplatněny žádné námitky, o kte-
rých by mělo zastupitelstvo města roz-
hodnout dle s ustanovením § 172 odst. 5 
zákona č. 500/2004 Sb. správní řád, ve 
znění pozdějších předpisů.

Pro hlasovalo 15, proti 0, zdrželi se 0

Mgr. Jiří Krömer, tajemník MěÚ

Společenská kronika
Budeme na Vás  
vzpomínat 

Marie Straková – 23. 11. 2024

Gabriela Hluchníková – 
26. 11. 2024

Tyto události zveřejňujeme  
pouze s písemným souhlasem:

* snoubenců při uzavření manželství  
* rodičů při narození dítěte * jubilantů 
nebo rodinných příslušníků při význam-
ném jubileu (70, 75, 80, 85, 90 a více) * 
pozůstalých při úmrtí
Uzávěrka dalšího čísla společenské kroni-
ky je 15. 2. 2024 
Bližší informace na MěÚ Dolní Benešov, 
matrika (tel.: 553  651  285, kl. 18) nebo 
na e -mailové adrese: matrika@dolnibe-
nesov.cz.

❧

Na pokladnu KD Dolní Benešov
 hledáme brigádníka na DPP nebo DPČ.

Náplní práce je dozor objektu, práce na pokladně, práce na PC 
a obsluha zákazníků. Práce je vhodná pro studenty, maminky na 

mateřské dovolené a aktivní seniory. 
V případě zájmu nás neváhejte kontaktovat na
 e-mailovou adresu: sekretariat@kddb.cz nebo  

tel.: 731 010 763
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gických pracovníků, neplánované opra-
vy či vícepráce u investic. Abychom za-
jistili finanční rezervu budeme v roce 
2025 žádat o bankovní zdroje a to vý-
hradně pro předfinancování projektů 
nikoli na běžný provoz.

Na co se můžete těšit  
v roce 2025?

Místní poplatky budete moci zaplatit 
bankovním převodem nebo platební 
kartou na MěÚ.

Novinkou jsou vyčleněné prostředky 
pro Osadní výbor Zábřeh určené na 
spolufinancování aktivit. Participativní 
rozpočet pro realizaci drobných inves-
tičních akcí, o kterých rozhodují obča-
né je již stabilní součástí výdajů. Stojí-
me před realizací cyklostezsky Kozmice, 
pracujeme na bytovém domě „Červe-
ná škola“, blíží se rekonstrukce parko-
višť u bytových domů na ul. P. Bezru-
če a Opavská.

Pokračujeme v úpravách zámeckého 
parku, přestavby jižního křídla zámku 
na knihovnu. Stojíme před důležitým 
rozhodnutím co s restaurací Neptun.

Dále se chceme zaměřit na nové zdra-
votní středisko, turistiku spojenou s mo-
lem na rybníku, ovocný sad na kolovra-
tu, opravu fasády kostela jako kulturní 
památky, zelenou energetiku a řadu 
dalších. Vše bude stát spoustu peněz, 
a proto se zamýšlíme i nad příjmy z pro-
dejů nemovitostí, pro které nebudeme 
mít využití.

Veřejnou debatu nad těmito a dalšími 
tématy uskutečníme v lednu 2025, a to 
formou neformálního setkání občanů, 
dětí i podnikatelů s radními a zastupi-
teli. Každý kdo má chuť se spolupodílet 
na rozvoji města je srdečně zván. Sle-
dujte náš web i sociální sítě.

Závěrem, rozpočet skutečně není pou-
ze o číslech, ale o hodnotách, prioritách 
a cílech, které má město a jeho obyvate-
lé. Dobrý a vyrovnaný rozpočet umož-
ňuje efektivní hospodaření a investice 
do rozvoje s pozitivními dopady na kva-
litu života ve městě. Věřím, že náš roz-
počet přesně takový je.

Přeji Vám krásné vánoční svátky 
a úspěšný nový rok 2025.

Ladislav Kohut, radní pro ekonomiku

Jak se dělá městský rozpočet pro rok 2025?
Každý rok sestavuje rada města plán příjmů a výdajů, který následně projednává a schvaluje zastupitelstvo. Je to náš třetí roz-
počet v novém složení rady a i letos bylo těžké vyhodnotit požadavky MěÚ, žádosti spolků, příspěvkových organizací, nalézt sho-
du a určit priority, tak abychom předložili vyrovnaný rozpočet, přestože navrhované výdaje vysoce překračovaly naše příjmy.

Rozpočet je „zákonem roku“ a na úrovni státu bývá výrazně 
deficitní, financovaný státními dluhopisy. Rodinný rozpočet 
by měl být naopak přebytkový, protože z vydělaných peněz 
platíme účty za bydlení, jídlo, splátky, koníčky a zároveň do-
kážeme ušetřit na dovolenou, dárky nebo investice. A jak se 
dělá městský rozpočet?

Nejdříve se podívejme na příjmy 2025. Klíčovým příjmem měs-
ta je podíl na sdílených daních z příjmů osob i firem a DPH. 
Ty jsou přerozdělovány dle rozpočtového určení daní (RUD) 
bez ohledu na to, kde má firma sídlo nebo člověk bydliště. 
Objem těchto financí nám však díky klesajícímu počtu obča-
nů, žáků i zaměstnanců stagnuje.

Daň z nemovitostí je od roku 2024 plně příjmem města a její 
výši můžeme ovlivnit stanovením místního koeficientu. Pro 
rok 2025 schválilo zastupitelstvo jeho hodnotu ve výši 2 pou-
ze pro nemovitosti k podnikání (Opava 3, Ostrava 3,2, Bo-
latice 1). Místní poplatky slouží ke krytí nákladů spojených 
s těmito službami a dobrou zprávou je, že roční poplatek za 
odpady 900 Kč zůstává beze změny. Kapitálové příjmy zahr-
nují (1) příjmy z pronájmu městských nemovitostí, ty chceme 
použít na jejich opravy, a také (2) výnosové úroky. Transfe-
ry zohledňují již schválené dotace a převody ČNB. Na spo-
řících účtech město dlouhodobě ukládá prostředky na vý-
stavbu tělocvičny.

Zajímavým faktem je, že v roce 2004 žilo ve městě 4314 oby-
vatel, ale za posledních 20 let jejich počet klesl na 3892, což 
znamená nižší příjmy z daní i poplatků. Proto je nezbytné při-
jmout opatření, která by tento trend obrátila. Například fi-
nanční motivace pro nájemníky bez trvalého bydliště v Dolním 
Benešově, investice do infrastruktury a dokončení developer-
ských projektů jsou konkrétní kroky, které zlepší příjmy měst-
ského rozpočtu a město se stane atraktivnějším.

A teď k výdajům, za co utrácíme? Důležitou obálkou jsou Vý-
daje na správu, jde o mzdy zaměstnanců, samosprávu měs-
ta, údržbu města, energie i drobné investice, tak abychom 
zajistili běžný chod města. Výdaje příspěvkových organiza-
cí Mateřská škola a Základní škola kryjí náklady, které ne-
jsou hrazeny z prostředků Min.školství. Kulturní dům čerpá 
prostředky na pořádání akcí města, spravuje kulturní dům 

a v jeho rozpočtu jsou také náklady na knihovnu nebo místní 
zpravodaj. Část financí je určena na sportovní aktivity mláde-
že a správu sportovního areálu, kdy prostředky jsou přeroz-
dělovány prostřednictvím FCDB, TJ ale také spolků, jejichž 
aktivit si velmi vážíme.

Nejzajímavější položkou jsou investice, co se bude stavět, re-
konstruovat, projektovat, v čem vidíme prioritu. Největší ob-
jem prostředků směrujeme na dokončení sportovišť města, 
jako je nová tělocvična za 88 mil. Kč včetně DPH. Sportov-
ní hala bude nejen místem pro školní tělocvik, ale také pro 
kluby, které budou mít lepší podmínky pro tréninky a sou-
těže. Pro město je výstavba nových sportovních zařízení zá-
sadní, protože aktivní životní styl je dnes velmi důležitý. Aby 
se sportovní akce staly běžnou součástí života města, je po-
třeba činnosti koordinovat pod jednou střechou. Zvažuje-
me proto jmenování vedoucího správce, který bude mít na 
starosti maximální využívání všech sportovišť mezi různými 
uživatelskými skupinami – školami, sportovními kluby, fir-
mami a veřejností.

Investice nejsou primárně výdělečné, proto věnujeme spous-
tu času a energie k získání přímých dotací i sponzorských 
darů. Rozpočet počítá jen s malou rezervou, rizikem proto 
mohou být nečekané výdaje například na mzdy nepedago-

Kybernetická bezpečnost
Je středa 27. 11. 2024 od-
poledne v 13.45 volá ředitel 
ZŠ p. Hahn s nabídkou pro-
jektu na čtvrtek 28. 11. 24 

„Kybernetická bezpečnost“ 
Vše bylo narychlo, ale po-
dařilo se nám dát dohro-
mady skupinu lidí, kteří 
o  přednášku projevili zá-
jem. Realizovali ji žáci ze ZŠ 
Velké Hoštice s podporou 
nadačního fondu 02. Žáky 
vedla p. uč. Petra Komárko-

vá občanka D. B. učící ve Velkých Hošticích. Věřím, že nám tato přednáška 
něco přinesla do našich životů. Akce probíhala v naší krásné ZŠ. Žáci byli 
výborně sehraní a snažili se nám vše názorně vysvětlit. Děkujeme p. ředi-
teli Hahnovi p. učitelce P. Komárkové a žákům ZŠ Velké Hoštice.

Senioři Dolní Benešov a Zábřeh 

Odpoledne s vůní česneku na statku  
U Veverků
Na pět desítek našich zvídavých členů se zúčastnilo exkurze na Statku U Ve-
verků. Pan Ing. Karel Veverka nám svým odborným výkladem přiblížil celý 
proces pěstování plodin a jejich další využití. Umožnil nám nahlédnout do 
svého království a seznámil nás s dnešním hospodařením na zemědělské půdě. 

Zdůraznil zejmé-
na nutnost o půdu 
dobře pečovat, ne-
boť zdravá půda je 
základem její plod-
nosti. Výkladem 
nastínil i cestu vlo-
ženého semín-
ka do půdy až do 
doby sklizně, kdy 
my, konzumenti, 
jen ochutnáváme 
hotové výrobky. 
Polím nestačí jen 
slunce a déšť, ale také lidská práce a znalost agronomie. Se zájmem jsme 
poslouchali historii rodu, vznik rodinného podniku, který se věnuje pěsto-
vání a následným zpracováním česneku, máku, kmínu a lnu. 

Připravená ochutnávka výrobků byla ukázkou toho, jak se dají výpěstky pro-
měnit na pochutiny. Ochutnali jsme různé druhy česnekových pomazánek, 
zeleninové pasty, lněné i makové oleje i Veverkovou kmínku. Nakonec jsme 
měli možnost tyto výrobky zakoupit ve farmářské prodejně, což jsme rádi 
využili. Děkujeme za vstřícný přístup, odborný výklad i pohoštění.

Anna Malchárková
Za SPCCH Alena Zeissová
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Slavnosti svatého Martina
O svatý Martine, počasí se blíží k zimě, v kostelíku obraz máš, jak dělíš se o teplý plášť…

Tradiční Krmáš je každoroční vzpomínková slavnost vysvěcení kostela sv. Martina v Dolním Benešově. K tomuto svátku neod-
myslitelně patří dozlatova upečená husa, knedlík, modré zelí a hlučínské koláče plněné tvarohem, mákem a povidly. O svátku 
sv. Martina, který připadá na 11. listopadu, pranostika říká, že tento světec má na koni přivézt první sníh.

Svátek patřil již v historii k  jednomu 
z nejoblíbenějších v roce. Tento den byl 
spojován nejen s koncem hospodářské-
ho roku, příchodem prvního sněhu, ale 
také s husou, koláči a dobrým jídlem. 
Ve vinařských oblastech pak tento den 
patřil oslavě a ochutnávce nového vína. 
O sv. Martinovi se vyprávěly legendy. 
Nejznámější legendou je ta o setkání 
římského vojáka Martina se žebrákem, 
kterému věnoval polovinu svého pláš-
tě. Poté odešel z armády a založil kláš-
ter. Významnou roli v jeho životě sehrá-

la i husa, která dala vzniknout významné 
svatomartinské tradici. Husy si odpyká-
vají trest na pekáči za to, že svým kdá-
káním svatého Martina rušily při kázání. 
Druhá říká, že sv. Martin byl tak skrom-
ný, že se před volbou biskupem scho-
val mezi husy, ale ty ho svým štěbetá-
ním prozradily. Legendy pravdivé nebo 
smyšlené, daly podnět k svatomartin-
ským slavnostem, které nám zůstaly až 
do dnešních dnů. Do širšího povědomí 
se tento zvyk k nám dostal už v 18. století 
a forma oslav se postupně měnila s do-

bou. Z domovů a kostelů se časem pře-
nesla i na veřejná prostranství. Sláva sva-
tého Martina přestála staletí, a to nejen 
v pranostikách, ale také ve svatomartin-
ských průvodech. V pošmourném pod-
zimu s ubývajícími slunečními paprsky 
měl barevný průvod přinášet lidem dob-
rou náladu. Také v Dolním Benešově při-
jel sv. Martin na bílém koni, doprovázen 
bubeníky a ženami z SPCCH v tradičních 
hlučínských krojích. Sváteční kroje ženy 
oblékaly již koncem 19. stol., ale jen na 
významné svátky a události. Tento rok 
sv. Martin sníh nepřivezl, a to bylo jen 
dobře. Náměstí C. Lelka bylo zaplněno 
lidmi, kteří nemuseli spěchat kvůli sně-
hu do tepla. Lákaly je stánky s různými 
dobrotami od masa, vína a pamlsků vše-
ho druhu a bylo opravdu z čeho vybírat. 
K tomu jim z podia hrála hudba a osla-
vy se nesly v dobré náladě. Letos se vy-
dařily a my budeme čekat, co nám sva-
tý Martin přichystá příští rok.

Anna Malchárková

Společenské posezení s hudbou
Mnozí z nás dříve narozených ještě pamatují ČAJE O PÁTÉ, které nebyly o čaji. Každou podzimní neděli, v pět hodin pozdního 
odpoledne se sál starého kulturního domu zaplnil mládeži. K tanci i poslechu střídavě hrály místní kapely nebo jen sólisté na ky-
tary. Čaj se samozřejmě ani nevařil a ani nepodával, nebyla to nutnost. Tanec, mládí a sálavé teplo rozžhavených kamen boha-
tě k zahřátí stačilo. Úderem desáté hodiny dozněla hudba, končila neděle a pondělím začínal nový pracovní týden.

Čas nejde zastavit, duch doby pře-
skočil pár desítek let a my pamětníci, 
jsme se setkali u kávy a koláčů o dvě 
hodiny dříve. Nám na hodině už to-
lik nezáleží, jde nám hlavně o sociál-
ní kontakt, příjemné posezení se zná-
mými a povykládání. O akce tohoto 
druhu zájem je, svědčil o tom plný 
sál KD v Dolním Benešově, kde se se-
šli nejen místní, ale i členové SPCCH 
z okolních vesnic. K příjemnému od-
poledni nemalou mírou přispěla i hu-
dební produkce DUO Mistrál. Výběr 
melodií z jejich repertoáru, nás vrátil 

o mnoho let zpátky a byl nejen k poslechu, ale vybízel i k tanci. Po prvních tanečních krocích několika páru, byl nakonec roz-
tančený celý sál, a že není malý, víme všichni. Děvčata a chlapci z výboru se celé odpoledne o nás dobře starali, za což jim 
patří poděkování. Nejen servis vydatné večeře, kávy a čaje, ale i dalších tekutin které nabízel otevřený bar s pánskou obslu-
hou. Pozvání přijali i představitelé Dolního Benešova, jmenovitě pan starosta a místostarosta s manželkou. Zábavu a dob-
rou náladu nám nezkazilo ani naše stříbro ve vlasech. Stříbro totiž patří mezi drahé kovy.     
      Anna Malchárková, Za SPCCH Alena Zeissová

Rozsvícení vánočního stromu 
v Zábřehu
V sobotu 2. prosince se na dětském hřišti v Zábřehu uskutečni-
lo tradiční rozsvícení vánočního stromu, které přilákalo velké 
množství místních obyvatel i rodin s dětmi. Akce začala slav-
nostním rozsvícením vánočního stromu, který okamžitě rozzá-
řil celou oblast a dodal večeru kouzelnou vánoční atmosféru.

Po tomto krásném okamžiku následovala vystoupení dětí 
z místní mateřské a základní školy. Děti potěšily publikum 
svým zpěvem a tancem, čímž ještě více umocnily sváteční 
náladu.
Večer pokračoval hudebním vystoupením zábřežské skupiny 
„Naše parta“, která svými vánočními písněmi rozzářila srdce 
všech přítomných. Skupina zpívala oblíbené melodie, které 
naladily všechny na nadcházející svátky.
Velké poděkování patří všem, kteří se na organizaci tohoto 
krásného dne podíleli, včetně dětí a učitelek z mateřské a zá-
kladní školy, členů skupiny „Naše parta“ a všem, kteří pomoh-
li připravit tuto událost. Další poděkování patří také paní Sto-
czkové, která věnovala vánoční strom, jenž se stal ústředním 
bodem celé akce a přispěl k vytvoření nádherné atmosféry. 
Akce se stala krásným začátkem vánočního období a skvělou 
příležitostí pro všechny zúčastněné, aby si společně užili vá-
noční kouzlo a sdíleli radost z blížících se svátků.

Za tým organizátorů
Nikol Petrová, Foto: Jan Vlček

Informace o poplatcích  
v roce 2025
Oznamujeme občanům Dolního Benešova a Dolní-
ho Benešova - Zábřehu, že na pokladně MěÚ Dolní 
Benešov se od 10. 2. 2025 vybírají tyto poplatky:

1. poplatek za komunální odpad – částka 900 Kč,  
 termín do 30. 6. 2025

2. poplatek ze psů – částka 200 Kč / rodinný dům, 
 částka 600 Kč / bytový dům, termín do   
 30. 6. 2025

3. poplatek za zahrádku – částka 5 Kč/m2, termín  
 do 30. 4. 2025

4. poplatek za hroby – v průběhu roku 2025

Žádáme, aby poplatky za komunální odpad a  psy 
byly přednostně hrazeny bankovním převodem. 

Pokladna MěÚ Dolní Benešov sdělí č. účtu,  
variabilní symbol a částku na e ‑mailové adrese: 
pokladna@dolnibenesov.cz. 

U bezhotovostního platebního styku za komunální 
odpad a poplatku ze psů nutno hradit po jednotli-
vých osobách a přidělených variabilních symbolech 
z důvodu přiřazování plateb. 

Pokladna – Holečková Jana
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„Co jste HASIČI…“ 
Jednotka Sboru dobrovolných hasičů Dolní Benešov
Během uplynulého roku 2024 (do uzávěrky zpravodaje) členové naší jednotky vyjížděli celkem k 57 mimořádným událostem.

Počty výjezdů dle druhu  
mimořádné události:
27 × Technická pomoc (odstraňování 
stromů, čerpání vody, povodně)
10 × Požár
10 × Transport pacienta do sanity (na 
žádost Zdravotnické záchranné služby)
9 × Likvidace bodavého hmyzu
1 × Planý poplach
Dále se členové jednotky zúčastnili:
2 × Taktické cvičení (Dopravní nehoda – 
letecká Zábřeh, Požár budovy zámku 
v Dolním Benešově)
2 × Asistence – usměrňování dopravy při 
konání kulturních a společenských akcí

Taktické cvičení v zámecké 
budově
Dne 15. 11. 2024 ve večerních hodinách 
proběhlo v jižní budově zámku v Dol-
ním Benešově taktické cvičení za účasti 
4 jednotek sborů dobrovolných hasičů 
z Dolního Benešova, Bohuslavic, Záva-
dy a Píště. Námětem tohoto cvičení byl 
požární zásah a záchrana osob z hořící 
budovy zámku.
Krátce po začátku tohoto cvičení naše 
jednotka spolu s JSDH Bohuslavice mu-
sela vyjíždět ke skutečnému požáru, kte-
rý vznikl v bytovém domě na ulici Opav-
ská v Dolním Benešově.

Výcvik na vodě
V neděli 8. 12. 2024 proběhl výcvik jed-
notky na štěrkovně v Dolním Benešově. 
Tématem tohoto výcviku byla záchra-
na osob z vody pomocí motorového 
člunu.

Poděkování členům JSDH  
za pomoc při povodních
Ve středu 27. 11. 2024 v odpoledních ho-
dinách proběhlo v obřadní síni Měst-
ského úřadu za účasti starosty města 
a místostarosty slavnostní poděkování 
členům sboru dobrovolných hasičů Dol-
ní Benešov za pomoc občanům města 
a za práci při likvidaci následků zářijo-
vých povodní.
Zvláštní poděkování patří našemu čle-
novi Ing. Jindřichu Štefkovi, který svým 
obětavým zásahem, s nasazením vlast-
ního života, zachránil staršího muže 
ze sklepa bytového domu v  Opavě-
-Kateřinkách.

Sbor dobrovolných hasičů Dol‑
ní Benešov
Svatomartinské slavnosti
Členové SDH jako v předešlém roce 
zajišťovali občerstvení pro návštěvníky 
na II. ročníku obnovené tradice „Sva-
tomartinské slavnosti“ pořádané Měs-
tem Dolní Benešov. Tato akce se konala 
16. 11. 2024 na náměstí Cypriána Lelka 
v Dolním Benešově.

Valná hromada SDH 12. 1. 2025
V neděli 12.  ledna 2025 od 15:00 ho-
din proběhne v restauraci Štika výroč-
ní valná hromada SDH Dolní Benešov. 
Všichni členové našeho sboru jsou sr-
dečně zváni.

Hasičský ples 28. 2. 2028
Na pátek 28. února připravujeme v kul-
turním domě v Dolním Benešově náš tra-
diční hasičský ples s pochováním basy. 

K tanci a poslechu bude hrát šesti člen-
ná kapela REBEL z Petřvaldu. Prodej 
vstupenek bude probíhat od 29. 1. kaž-
dou středu a pátek na hasičské zbrojni-
ci v čase 17:00-18:00.

Za SDH Dolní Benešov
Ing. Jiří Mohyla

1: Taktické cvičení zámek Dolní Benešov
2: Poděkování členům JSDH za pomoc 
 při povodních
3: Výcvik na vodě
4: Svatomartinské slavnosti

1.

2.

3.

4.

Knihovna
Městská knihovna Dolní Benešov přeje všem úspěšný start v Novém roce 2025! 

Závěr roku se knihovně velmi vydařil. V 
listopadu jsme připravili 2 besedy regio-
nálních autorek – paní Romana Vavero-
vá představila historický román o vzniku 
firmy Fiedor a paní Eva Tvrdá předsta-
vila svůj román s několika osudy žen na 
pozadí našeho kraje.

Nechyběla ani návštěva školy. Tentokrát 
k nám zavítaly obě 5. třídy ZŠ Dolní Be-
nešov. Krátce jsme si připomněli důle-
žité věci v knihovně a popovídali jsme 
si. Druhá část byla věnována naučné 
hře, kdy každá třída byla rozdělena na 
dvě skupiny a děti spolu musely spolu-
pracovat a vyřešit řadu úkolů a háda-
nek. Děti si tak mohly vyzkoušet, jestli 
správně zařadí knihu, nebo zda pozna-
jí, co se skrývá pod názvem paleontolo-
gie… A to jsme zvědaví i na vás dospě-
lé, zda to víte 😊.

Kromě hromady nových knih jsme si při-
pravili knižní přání, kdy čtenáři mohli 
napsat, kterou knihu by si v knihovně 
přáli. Značnou část knih jsme nakou-
pili a už putují mezi čtenáři. Letos ani 
nechyběl oblíbený knižní Ježíšek, kdy 
si čtenáři mohli vybrat zabalenou kni-
hu a mít tak překvapení, jakou knihu si 
vlastně vybrali.

Nově si v knihovně můžete zapůjčit i pár 
deskových her! Postupně budeme na-
bídku rozšiřovat.
Těšíme se na vaši návštěvu.

Na vaši návštěvu se těší knihovnice
Bc. Nikola Halfarová & Jana Petrásková

Nové knihy:
• 13! – Pavel Tomeš

• Hospůdka v Praze – Julie Caplin

• Královi rytíři – Richard Dostál

• Na odvrácené straně – Eva Tvrdá

• Objektivní nález – Tomáš Šebek

• V cizích botách – Jojo Moyes

• Dravé zvěři napospas – Jana Jašová

• Dům v Matoušově ulici – Tereza  
 Boučková

• Havran – Daniel Cole

• Nenávist – Bernard Minier

• Vánoce v Šípkové ulici – Alena  
 Mornštajnová

• A mnoho dalších… 

Mladý SKIP (jehož členkou je 
i knihovnice Nikola) za podpo-
ry Nadace OSF vyhlásil mini-
grant, ze kterého jsme do knihov-
ny mohli pořídit dva sedací vaky 
a zpříjemnit tak dětem volný čas 
strávený v knihovně. Mladý SKIP 
se snaží poukázat na to, jak dů-
ležité je podporovat v knihovně 
nejen mladé knihovníky. Činnos-
tí Mladého SKIPu je vytváření 
prostoru pro výměnu zkušenos-
tí a názorů a možností seberea-
lizace pracovníků v knihovnách.
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Žijeme v Dolním Benešově

První adventní koncert 1. 12. 2024

Punčování 14. 12. 2024

Vánoce na Podubí 23. 11. 2024

Punčování 14. 12. 2024

Druhý adventní koncert 8. 12. 2024

Třetí adventní koncert 15. 12. 2024

Rozsvícení vánočního stromu 1. 12. 2024

Pozvánka – „Kuk na štuk“ 
Vážení spoluobčané, rád bych Vás pozval na krátkou návštěvu našeho kostela sv. Martina 
v Dolním Benešově
Skoro půl roku stálo v  kostele lešení, zakryté protipraš-
nými foliemi a celou tuto dobu probíhala mravenčí práce 
odborníků na restaurování štukových prvků a obnovy pů-
vodních maleb v presbytáři (kněžský prostor). Dílo bylo 
zdárně ukončeno a povedlo se i díky finanční podpoře 
našeho města.
Předpokládám, že mezi námi je dost lidí, kteří by byli rádi 
za informace k provedeným pracím a vůbec k významu 
historických štukových prvků a výmalby.

Proto jsme se dohodli, že veřejnosti nabídneme možnost 
slyšet o  těchto zajímavých věcech z úst odborníků ales-
poň stručný, ale fundovaný výklad. Ten jsme domluvili na

Neděli 12. ledna 2025 v 15:00
Přímo v kostele sv. Martina. Čas by mohl odpovídat 
odpolední procházce. Neváhejte a zastavte se.

Pavel Kuchař, farář

Tříkrálová sbírka slaví 25 let a opět přinese radost a naději
Na Hlučínsku znovu po roce zazní tříkrálová píseň. Na začát-
ku ledna vyrazí do ulic měst a obcí tříkráloví koledníci, kte-
ří přinesou do domovů nejen radostnou zvěst, ale také mož-
nost podpořit ty, kteří to nejvíce potřebují.

Tříkrálová tradice se vrací
Začátek ledna je na Hlučínsku spojen s jedinečnou atmosfé-
rou Tříkrálové sbírky. Dobrovolníci, kteří se převléknou za 
Tři krále, navštíví domovy a přinesou radost a požehnání. Ko-
ledování v Dolním Benešově proběhne v sobotu 11. 1. 2025.

Nezastihli jste koledníky? Přispět lze i jinak
Na stránkách www.trikralovasbirka.cz je k dispozici online 
koleda. Přispět lze i přes QR kód nebo bankovním převodem 
na účet 66008822/0800 s variabilním symbolem 777988005. 
Tyto způsoby darování budou otevřené až do 31. ledna 2025.

Výnos sbírky pomůže lidem kolem nás
Tříkrálová sbírka je největším dobrovolnickým projektem 
v České republice. Výtěžek sbírky poputuje na rozvoj charit-
ních služeb a podporu lidí v těžké životní situaci na Hlučín-
sku, mezi kterými jsou osoby se zdravotním postižením či se-
nioři. Většina vykoledovaných peněz tak pomůže v regionu, 
kde byly vybrány. Jako poděkování pak čeká na všechny ko-
ledníky společné setkání při dobrém filmu.

„Děkujeme všem obyvatelům Hlučínska, kteří každoročně 
sbírku podporují či přímo pomáhají s její organizací. Bez jejich 
velkorysosti by naše charitní projekty nemohly růst a pomá-
hat tolika lidem. Věříme, že sbírka bude opět úspěšná a spo-
lečně tak dokážeme přinést více naděje a pomoci potřeb-
ným,“ říká Pavel Sobol, ředitel Charity Hlučín.
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S připraveným programem o Sovičkám k nám zavítala se svý-
mi studenty ze Základní školy ve Velkých Hošticích paní uči-
telka Petra Komárková.

Ze všech koutů se ozývá zpěv koled a děti jsou už nedočka-
vé na příchod Ježíška.

U krtečků v Zábřehu
Venku se nám pomalu začíná hlásit paní Zima a my se začí-
náme chystat na ten nejočekávanější svátek v roce a tím jsou 
pro děti Vánoce.

Podzim jsme si užili pouštěním draků s rodiči, kdy děkujeme 
především cukrárně Madel za odměny pro děti. 1. 11. si děti 
nejen připomněly svátek všech svatých, ale mohly se převlék-
nout a užít si tak „Halloween“ po česku. Paní spisovatelka Len-
ka Rožnovská děti seznámila s prací spisovatele a ilustrátora.

Děkujeme maminkám organizujícím dětskou burzu, díky kte-
rým mají děti hodně krásných nových stavebnic a hraček, kte-
ré na ně budou čekat u Krtečků, pod stromečkem.
Divadlo Letadlo nás přijelo naladit na vánoční atmosféru s Vá-
noční pohádkou O ježkovi a myšce.
Společně s dětmi jsme ozdobily a rozsvítili vánoční strom 
v Zábřehu. Během našeho čertovského dovádění nás navští-
vil Mikuláš a rozdal dětem malé balíčky.
Pan Bajgrar nám zapůjčil krásné ručně vyrobené Betlémy 
a nám nezbývá, než se už jen těšit na Ježíška!

Líbezné melodie
na nebi andílci pějí,
krásné Vánoce
Vám ze srdce přejí všechny třídy MŠ Dolní Benešov

Bc. Radka Balarinová

Halloween

Divadlo Latedlo

Beseda s p. Lenkou Rožnovskou

Berušky – Divadlo Smíšek

Slezské divadlo OpavaMuzikoterapie – sovičky

Halloween u krtečkůMotýlci planetárium

Výlov Rybníka motýlciSovičky s paní Komárkovou

Zprávičky z naší školičky …
Pochmurné listopadové dny nás do školky přišla potěšit paní spi-
sovatelka Lenka Rožnovská. Pověděla nám příběh o knize: „Já 
štěňátko“ a přinesla ukázat ještě spoustu jiných dětských knih 
ze své tvorby.
Procházeli jsme se po okolí a došli až k Nezmaru, kde právě pro-
bíhal výlov rybníka.
Nesmělo chybět ani strašidelné putování po školní zahradě plné 
soutěží a her.
Prozkoumat vesmír a hvězdné nebe jsme se vydali do Planetá-
ria v Ostravě. Děti shlédly výukový program s názvem:, „Červe-
ná karkulka“.
K zimnímu spánku jsme doprovodili, „Broučky“ ve Slezském di-
vadle v Opavě.
Třídy Motýlci a Sovičky vystoupily s vánočním programem na 
slavnostním rozsvícení vánočního stromečku Na Podubí.
Povídání o Adventu a vánočních zvycích jsme si vyposlechli v Mu-
zeu v Opavě, kde si poté děti mohly projít veškeré prostory muzea.
S programem, Hudebně výtvarné dílničky“ za doprovodu ky-
tary pro předškoláky se nám ve školce představila paní Veroni-
ka Stoklasová.
Na všech odděleních se naše dětičky proměnily v malé čertíky 
a hodné andílky, užily si spoustu legrace, hor a dovádění. Od-
měnou jim byly Mikulášské balíčky.

Motýlci Muzeum
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Jsou tu zase 
po roce
Letošní adventní čas 
jsme opět s našimi dět-
mi zahájili krásným vy-
stoupením u rozsvěco-
vání vánočního stromu 
v  Zábřehu. Za hojné 
účasti děti zazpívaly 
a zatančily všem pro ra-
dost. Myslím, že se jim to velmi povedlo. K tomu přispěla i profesio-
nální pomoc organizátorů a zajištění ozvučení. Děkujeme!

Ve čtvrtek 5. 12. 2024 jsme zažili s dětmi Mikulášský den. Tentokrát 
byl v kreativním duchu. Plná škola malých čertíků a andělů se té-
měř celé dopoledne bavila aktivitami, které s tímto svátkem souvisí.

I v tomto roce je naše škola vánočně vyzdobená a děti vyráběly pěkné 
výrobky. Některé z nich jste si mohli zakoupit na Vánočním punčování.

Již tradičně se naši žáci účastní předvánočního šachového turnaje 
v Opavě. Tentokrát nás zastupoval v týmu školy žák 4. ročníku, Ja-
kub Stanovský. Je již tradicí, že naši malí šachisté jsou úspěšní. Le-
tos opět Jakub dovezl z Opavy zlatou medaili za 1. místo našeho ša-
chového týmu. Blahopřejeme!

Ještě do Vánoc nás čeká celoškolní turnaj v pexesu. Věřím, že i tato 
akce bude povedená. Potom se můžeme v klidu rozejít do svých ro-
din slavit nejkrásnější svátky roku.

Za naše děti i zaměstnance přejeme všem obyvatelům našeho měs-
ta pokojné a klidné prožití Vánoc!

Mgr. Marie Adamíková

Klub malých debrujárů Dolní Benešov

Jsem moc rád, že se po dlouhé pauze podařilo opět ve škole naplno obnovit kroužek malých debrujárů. Žáci, kteří 
kroužek navštěvují, se zabývají formou jednoduchých výrobků a pokusů s různými poznatky z fyziky, chemie, eko-
logie a mnoha technických oborů. Ke své činnosti využívají především „odpadní materiál“, jako jsou PET lahve, ple-
chovky… Do kroužku chodí 25 dětí a to od 1. do 8. třídy. Ačkoliv kroužek pracuje teprve od října, dovolím si tvrdit, že 
děti tyto činnosti velmi baví a věřím, že v nich propukne zájem o přírodní vědy. Rád bych na závěr poděkoval svým 
kolegyním Mgr. Monice Kubincové a Mgr. Marceli Halodové, které vedou kroužek spolu se mnou.

Mgr. Leon Hahn, vedoucí KMD Dolní Benešov

Týden zdraví ve škole
Ve dnech 21. až 25. října se na naší škole uskutečnil již podruhé Týden zdraví, kte-
rý opět zaujal jak žáky, tak pedagogy. Tato akce, zaměřená na prevenci rizikového 
chování a podporu zdravého životního stylu, nabídla bohatý program plný zajíma-
vých aktivit, přednášek a interaktivních workshopů.
Jedním z hlavních bodů programu byla putovní výstava Každý svého zdraví strůj-
cem, kterou připravila společnost Liga proti rakovině. Výstava se věnovala aktuál-
ním tématům, jako jsou návykové látky, zdravý životní styl, závislosti a další otázky 
prevence zdraví. K výstavě byly přiloženy pracovní listy, které žáci vyplňovali. Tato 
aktivita podpořila jejich schopnost kritického myšlení a přispěla k upevnění klíčo-
vých informací.
Součástí Týdne zdraví byly také preventivní aktivity od společnosti MP Education. 
Dívky z šestého ročníku se v rámci Času proměn věnovaly tématu dospívání, za-
tímco chlapci absolvovali Čas mužnosti. Pro žáky devátých ročníků byl připraven 
program Tak to nechceš.
Dále proběhly přednášky na téma poruchy příjmu potravy, které pro žáky sedmých 
až devátých tříd připravili studenti Slezského gymnázia Opava v rámci jejich projek-
tu HELP P3. Prezentace zanechaly silný dojem a podnítily mnoho diskusí mezi žáky.
Týden zdraví byl pro žáky inspirativní a přínosný. Získali nové informace, praktic-
ké rady a zamysleli se nad svými návyky.

Mgr. Silvie Krupová, výchovný poradce
Mgr. Nikola Jarošová, školní metodik prevence

Pečení perníčků ve škole: 
Sladká tradice pod dohle‑
dem paní učitelek
Vánoční čas se pomalu blíží a s ním při-
chází i mnohé oblíbené tradice. Jednou 
z nich je i pečení perníčků, které se letos 
stalo součástí školních aktivit. Žáci měli 
možnost vyzkoušet si tuto sladkou čin-
nost pod odborným vedením svých paní 
učitelek. Pečení perníčků začalo již něko-
lik dní předem, kdy paní učitelky připra-
vily recept a nákup potřebných surovin. 
Těsto bylo v některých případech nachys-
táno předem, aby se děti mohly soustře-
dit na samotné pečení. Školní kuchyň-
ka se tak proměnila v malou cukrárnu, 
odkud se linuly vůně po chodbách naší 
školy. Děti si společné pečení velmi uži-
ly. Atmosféra byla plná spolupráce a ra-
dosti z tvorby. Pečení perníčků ve škole je 
krásným příkladem toho, jak lze propojit 
učení, tradice a radost z tvořivé činnosti.

Mgr. Monika Kubincová

Společné tvoření

V naší škole proběhl již podruhé projekt, který spo-
jil žáky osmých tříd a mladší děti navštěvující školní 
družinu. 
Během několika společných setkání si děti pod vede-
ním starších spolužáků vytvořily výrobky z dřevěných 
špachtlí. Projekt byl zaměřen na podporu spolupráce 
a komunikace mezi věkově rozdílnými žáky. Osmáci 
se ujali role mentorů a pomáhali mladším dětem. Pro-
jekt přinesl radost a hodnotné zkušenosti všem zú-
častněným. Mladší děti ocenily pozornost a pomoc od 
starších spolužáků, zatímco osmáci si vyzkoušeli roli 
vedoucích a naučili se, jak předávat své znalosti a do-
vednosti. Společná práce navíc pomohla posílit vzá-
jemné vztahy mezi věkovými skupinami.

Mgr. Monika Kubincová

Návštěva Ostravského muzea: 
Středověké hry ožily
V úterý 22. října jsme se se žáky 6. A vydali do Ostrav-
ského muzea. Výukový program na téma Středověké 
hry přenesl děti do minulosti, kde si mohly na vlastní 
kůži vyzkoušet, jak se lidé bavili před stovkami let. Se-
známili se s archeologickými nálezy z centra Ostravy. 
Jednalo se o panenky, koníky a hrací kostky. Pro úče-
ly výukového programu byly vyrobeny jejich věrné ko-
pie, které si děti mohly osahat. 

Návštěva Ostravského muzea byla skvělou příležitos-
tí, jak žákům přiblížit historii zábavným a interaktiv-
ním způsobem.

Mgr. Monika Kubincová

Zprávy ze školy 
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Nejzajímavější úkazy na obloze v roce 2025
Rok 2024 je za námi a v jeho průběhu jsme měli možnost pozorovat celou řadu úkazů nebeských těles, částečné zatmění Měsíce, 
zákryt Saturnu Měsícem, jasná svítící oblaka, ale i několik polárních září a na podzim přelet velké a jasné komety. V dnešním 
přehledu na následující rok 2025 se podíváme co nám obloha připraví v jeho prvním pololetí. Ve vybraném přehledu jsou nejza-
jímavější úkazy pozorovatelné z našeho území.

4. ledna ve večerních hodinách nastane 
další ze série zákrytu Saturnu Měsícem. 
Saturn se schová za neosvětlenou hra-
nu Měsíce a po zhruba hodině opět vy-
jde za jeho srpkem. Planeta Mars se po 
dvou letech opět přiblíží k Zemi a bude 
v polovině ledna po celou noc zdobit 
noční oblohu. 14. ledna bude okolo Mar-
su procházet Měsíc a 18. ledna se bude 
Mars míjet s Venuší.
1. února se na večerní obloze setkají 
s novým srpkem Měsíce planeta Venu-
še a Saturn, 9. února pak Měsíc opět 
přejde okolo Marsu, který bude stále 
bobře pozorovatelný a na obloze bude 
po celou noc.
V první polovině března budou příznivé 
podmínky pro zhlédnutí Merkura, pla-
nety nejbližší Slunci. Bude se postupně 
přibližovat k Venuši a tak bude poměr-
ně snadné ho najít. 14. března nasta-
ne zatmění Měsíce, ale z našeho území 
bude možno pozorovat jen počáteční 
fázi před jeho západem v ranních ho-
dinách. Zato v sobotu 29. března si vy-
chutnáme částečné zatmění Slunce, kte-

ré bude probíhat v poledních hodinách.
1.  dubna se bude Měsíc přibližovat 
k  hvězdokupě Plejády a  v  průběhu 
noci začne postupně zakrývat jednotli-
vé hvězdy. Ráno 25. dubna bude srpek 
Měsíce mezi Venuší a Saturnem, kdy Ve-
nuše bude čerstvou jitřenkou když na 
pomezí března a dubna ukončila misi 
jako večernice.

V květnu už se planeta Mars bude vzda-
lovat od Země a na obloze 3.až 6. května 
bude procházet hvězdokupou Jesličky 
v souhvězdí Raka. 6. května je také ma-

ximum meteorického roje Aqaridy, kte-
rý je tvořen prachem a drobnými úlom-
ky ze slavné Halleyovy komety.
Červen je měsíc krátkých nocí a Slunce 
se i o půlnoci nachází jen nehluboko pod 
obzorem. To jsou podmínky pro pozo-
rování nočních svítících oblaků. Ty jsou 
v posledních letech stále častější a výraz-
nější. Nejen o těchto, ale i dalších zají-
mavých úkazech na obloze se můžete 
podrobněji dočíst na stránkách Slezské 
univerzity, fyzikálního ústavu v Opavě.
Na závěr je také třeba zmínit že k pozo-
rování oblohy bude na naší hvězdárně 
KD sloužit právě instalovaná nová ast-
rotechnika. Hlavní dalekohled Celestron 
o průměru zrcadla 275 cm, dále speci-
ální sluneční dalekohled Lunt a kame-
ra pro snímání noční oblohy. Pravidel-
ná pozorování pro veřejnost jsou každý 
pátek večer za příznivého počasí. V pří-
padě mimořádných úkazů se pozoruje 
i mimo páteční večery. Přijďte si vychut-
nat pohled na nebe astronomickými da-
lekohledy. Za astronomický kroužek  

František Gaidečka

Workshop ve Fajne dilně
Žáci naší školy nedávno navštívili Fajnou dilnu v Os-
travě, kde si mohli vyzkoušet různé řemeslné do-
vednosti a odnést si domů vlastnoručně vyrobené 
výrobky. Tento program byl zaměřen na podpo-
ru kreativity, manuální zručnosti a radosti z tvoře-
ní. Program zahrnoval čtyři různá tvořivá stanoviš-

tě, na kterých si děti mohly 
vyrobit unikátní předměty: 
ze dřeva stojánek na mobil 
nebo kuchyňské prkénko, 
barevná drátkovaná srdíč-
ka, keramickou misku a pol-
štářek ušitý na šicím stroji. 
Během celého workshopu 
panovala přátelská a tvořivá atmosféra. Děti si s nadšením vyzkoušely jednotlivé řemeslné po-
stupy a s hrdostí si odnesly domů své výrobky. Velké poděkování patří lektorům Fajne dilny, 
kteří se dětem věnovali s trpělivostí a odborným vedením. Díky jejich přístupu si děti mohly 
odnést mnoho nových dovedností a zážitků.

Mgr. Monika Kubincová

Přebor škol v šachu
V úterý 10. 12. 2024 se konalo v Opavě 

„Okresní finále přeboru škol v šachu“. To-
hoto turnaje se v kategorii žáků do 5. třídy 
zúčastnili i žáci naší školy. Tým byl sesta-
ven v tomto složení:

Matouš Bábík, Daniel Doleží, Jakub Mistat, 
Jakub Stanovský a Sebastian Bažan
Našim reprezentantům se tento turnaj po-
vedlo ovládnout, neprohráli ani jeden zápas 
a obsadili tedy 1. místo. Dovezli si krásné me-
daile a do školy nádherný pohár vítězů. Rov-
něž se tímto výkonem nominovali do kraj-
ského kola, které se uskuteční 14. 1. 2025 
v Krnově. Všem klukům děkuji za reprezen-
taci naší školy a města a držme jim všichni 
palce v krajském kole.
Poděkování si zaslouží také pan Maxmili-
án Slanina a pan Artur Gregořica, kteří byli 
ochotni doprovodit naše žáky na soutěž 
a byli klukům velkou oporou.

Mgr. Leon Hahn, ředitel školy

Výchovný koncert
Ve středu 11. 12. 2024 měli žáci 
naší školy možnost navštívit 
výchovný koncert Janáčkovy 
filharmonie v Ostravě. Akce 
se konala v prozatímních pro-
storách kina Vesmír. Od ško-
ly žáci a jejich pedagogický 
dozor jeli autobusem, kou-
sek pěší chůze jsme využili 
k poznávání historických bu-
dov v centru města, ukázali 
jsme si Divadlo Jiřího Myro-
na a jiné. Po odložení kabá-
tů a bund jsme již byli odve-
deni na místa vyhrazená pro 
ZŠ Dolní Benešov, která se 
nacházela v prvních řadách.
Samotný koncert se žákům velmi líbil. Seznámili se jak s instrumen-
tálními díly světových i českých autorů, tak s áriemi z oper, duety 
i sólovými. Na programu bylo Španělské capriccio, Moře a Sindi-
bádův koráb ze Šeherezády Rimského -Korsakova, Skočná z ope-
ry Prodaná nevěsta Bedřicha Smetany, Gounodovo Ave Maria, 
Květinový duet z opery Lakmé Léo Delibese, ale také díla Jacque-
se Offenbacha, Pucciniho a další. Výběr skladeb byl velmi vkusný 
a doplnil látku probíranou v hodinách dějepisu a hudební výchovy.
Po koncertě měli žáci možnost navštívit krásné ostravské vánoč-
ní trhy, zakoupit si nějaké suvenýry a nasát pravou vánoční atmo-
sféru. Pak již všechny čekala cesta zpět ke škole, během níž mohli 
zpracovat své dojmy z celého dopoledne. Na ostravskou Janáč-
kovu filharmonii se žáci naší školy určitě nejeli podívat naposledy.

Mgr. Michaela Riedlová



18

Dolnobenešovský zpravodaj • 1 / 2025 Leden – Únor

19

Dolnobenešovský zpravodaj • 1 / 2025 Leden – Únor

Aktuality ze šachového klubu TJ Dolní Benešov
Konec roku 2024 nebyl na šachové události možná úplně nabitý, v Novém roce nás ale čeká pořádná várka turnajů a akcí pro 
mládež i dospělé. I tak ale mladí šachisté pod hlavičkou našeho klubu zaznamenali několik pěkných úspěchů. Daří se také v sou-
těžích družstev, kde máme všechny naše týmy na 1.-5. pozici z typicky 12 účastníků. Více informací se dočtete v krátké reportáži.

1. turnaj GP OP

V listopadu byl zahájen pravidelný seri-
ál Grand Prix okresního přeboru mláde-
že do 18 let, taktéž v rapid šachu (zrych-
lená varianta s 15 min. na partii). První 
turnaj byl odehrán v krásném prostředí 
zámku v Kravařích v sobotu 16. listopa-
du. Tyto okresní turnaje se těší mezi na-
šimi mládežníky větší oblibě, není totiž 
nutné cestovat do vzdálenějších lokalit, 
a i konkurence je zde mírnější a atmosfé-
ra komornější. Do Kravař se sjelo celkem 
44 šachistek a šachistů, kteří byli pořa-
dateli rozděleni do dvou kategorií – U10 

+ U12 a U14 + 18. Jednotlivé kategorie do 
10, 12, 14 a 18 let se pak vyhodnocují vždy 
zvlášť. Náš šachový klub zastupovalo ve 
startovní listině hned 11 chlapců a dívek. 
A některým se dařilo nad očekávání. Ka-
tegorii do 10 let ovládl suverénně Ond-
ra Szolony se ziskem 6,5 bodů ze 7 kol, 
přičemž předběhl i všechny starší hráče 
v kategorii do 12 let. V té obsadil krásné 
2. místo jeho starší bratr Max (s 5 body). 
Naši dominanci v kategorii do 10 let pod-
trhli 2. a 3. místem Daniel Dluhoš a Do-
minik Šonka s 5,5 resp. 4,5 body. Velmi 
pěkné 4. místo v U12 si odvezl Roman 
Rončka za 4 body a nejlepší dívkou se 
stala jeho mladší sestra Andrea, která 
vybojovala 3 body. Ve starší kategorii 
jsme měli 4 zástupce, zde už výrazný vý-
sledek zaznamenal pouze Oliver Kusyn, 
který s 5 body vyhrál svou kategorii do 
18 let, byť se před něj v turnaji dostali 2 
hráči U14. Z Kravař jsme tedy odvezli 
5 medailí! Další pokračování série pro-
běhne v Opavě a závěrečný turnaj pak 
v Dolním Benešově.

2. turnaj GP KP
V sobotu 23. listopadu pokračovala série 
Grand Prix krajských přeborů mládeže 
do 18 let. Turnaj se tentokrát netradičně 
konal v Bašce u Frýdku -Místku, pořada-
telem byla Beskydská šachová škola F -M, 
jedno z největších tréninkových center 
mládeže v ČR. V kategorii do 10 let jsme 
měli dva naše mladé zástupce, Danie-
la Dluhoše a Dominika Šonku. V 9 ko-
lech zahráli oba kluci dobře a podařilo 
se jim docílit nadpolovičního bodového 
zisku. Danek uhrál 5,5 bodu a obsadil 18. 
místo, mladší Dominik (do 8 let) skon-
čil celkově 25. a ve své kategorii na ve-
lice pěkném 5. místě s 5 body. Celkově 
v této věkové skupině bojovalo 77 dětí. 
V ostatních kategoriích jsme bohužel za-
stoupení neměli.

Okresní přebor školních  
družstev
V letošním školním roce jsme byli nu-
ceni spojit družstvo ZŠ Dolní Benešov 
s  úspěšným družstvem ze Zábřehu, 
opět z toho ale bylo vítězství a postup 
do krajského přeboru. Pod vedením tre-
néra Maxe Slaniny se náš tým zúčastnil 
v úterý 10. prosince okresního přebo-
ru kategorie 1.-5. třída ZŠ, který se hrál 
v klubovně Slezanu Opava na Tyršově 
stadionu. Náš tým neměl v 7 kolech kon-
kurenci, jediný bod ztratil až za remízu 
v posledním kole proti ZŠ Vrchní Opava. 
Hrálo se vždy na 4 šachovnicích a druž-
stvo nastoupilo s náhradníkem ve slože-
ní: 1. Daniel Doleží (4,5/7), 2. Matouš 
Bábík (6/7), 3. Jakub Stanovský (7/7!), 
4. Sebastian Bažan (4/4) a 5. Jakub Mis-
tat (3/3). Krajské kolo přeboru školu je 
na programu dne 14. ledna ve Frýdku-
-Místku. O divokou kartu do KP si požá-
dalo i družstvo ZŠ Ostrava -Petřkovice, 
kde hrají děti z našeho kroužku – souro-
zenci Szolony, Dominik Šonka a další. Ti 
ve svém okresním kole skončili v oslabe-
né sestavě na 3. (nepostupovém) místě 
a bude tak záležet na pořadatelích, zda 
jejich žádosti vyhoví. A třeba se pak do-
čkáme i zajímavého souboje reprezen-
tantů našeho klubu, byť tentokrát jako 
soupeřů.

Soutěže družstev
V soutěžích družstev je aktuálně ode-
hráno 4-5 kol z tradičních 11, dostává-
me se tedy pomalu do půlky sezony. Jak 
si stojí naše celky můžete vidět v tabul-
ce – v sezoně 2024/25 jsme dokázali se-
stavit celkem 5 družstev, od prestižní 2. 
ligy „F“ až po okresní soutěž.

Áčko pod vedením Tomáše Kučery za-
hájilo sezonu vítězstvím proti Jeseníku 
a remízou s týmem ŠK Hošťálková. Ve 3. 
kole se díky výhrám našich posil z Pol-

Družstvo Soutěž V R P Body Pořadí

„A“ 2. liga „F“ 3 1 1 10 2. z 12
„B“ Krajská soutěž 2 1 2 7 5. z 12
„C“ Okresní přebor 4 0 0 12 1. z 12
„D“ Okresní přebor 2 1 1 7 4. z 12
„E“ Okresní soutěž 3 0 2 9 4. z 9

ska podařilo udolat celek SK Slavia Or-
lová „B“ v poměru 5-3, bohužel ve 4. 
kole ve výjezdním zápase ve vzdáleném 
Vsetíně jsme tomuto družstvu podlehli 
v oslabené sestavě poměrně jednoznač-
ně 2,5 ku 5,5. V neděli 15. prosince se 
pak hrálo poslední kolo roku 2024, kde 
jsme doma přivítali solidní tým TJ Ost-
rava. Sestavy před utkáním byly velice 
vyrovnané a rozhodovaly drobné chyb-
ky a nevyužité šance. Štěstí se nakonec 
ale přiklonilo na naši stranu a po 3 vy-
hraných a 5 remízových partiích se skó-
re vyšplhalo na 5,5-2,5 a to znamenalo 
3bodový zisk. Sváteční pauzu tedy pře-
čkáme na vynikajícím 2. místě tabulky 2. 
ligy „F“! 50% bodový zisk drží po první 
části sezony „B“ pod taktovkou kapitá-
na Luboše Bělky. To se muselo ve větši-
ně z 5 zápasů obejít bez prvních hráčů 
soupisky a nastupovalo v rezervní se-
stavě. I přesto se podařilo vyhrát hned 

v prvním kole proti silnému Rýmařovu 
v poměru 5-3. Pak ale přišly 2 prohry 
proti hlavním favoritům krajské soutě-
že, družstvům ŠK Orel Opava „A“ a Kr-
nov „A“ v poměru 3-5 resp. velice těsně 
3,5 ku 4,5 a naděje na postup do kraj-
ského přeboru se reálně přiblížily nule. 
V předvánočním 5. kole pak „B“ remizo-
valo v Městě Albrechtice 4-4 a drží tak 
5. místo z 12členné tabulky. 
V okresním přeboru jsou nyní odehrá-
na 4 kola. Zkušenější družstvo „C“ s ka-
pitánem Radkem Vavřínkem zatím ani 
jednou nezaváhalo a drží 100% skóre se 
4 výhrami. Nejprve v duelu s ŠK TJ DB 
„D“ zvítězilo 3,5 ku 1,5. V listopadu pak 
suverénně vyhrálo v Hradci nad Mora-
vicí 4-1 a naopak doma po boji s Darko-
vičkami těsně 3-2. Ve 4. kole pak výhra 
v Píšti 3,5-1,5 zajistila 12 bodů v tabulce 
a tím i průběžné vedení. Silní soupeři ale 
ještě přijdou, i tak je „C“ na dobré cestě 

obhájit loňské vítězství. „D“ letos dirigu-
je Jitka Vavřínková a i zde je situace dob-
rá a po výhrách proti Darkovičkám (3,5-
1,5) a Orlu Opava „B“ (3-2) a remíze 
s Píštěm (2,5-2,5) stačí 7 bodů na krás-
né 4. průběžné místo tabulky okresní-
ho přeboru. O jednu příčku lepší pozici 
drží i „E“ složené především z mladších 
hráčů, které vede Max Slanina. Okres-
ní soutěž letos hraje pouze 9 družstev, 
naše družstvo tak již má odehráno více 
než polovinu zápasů. Sezonu tento ce-
lek započal 2 výhrami proti Vítkovu „C“ 
a klubu ŠK 1935 Bolatice, aby následně 
po 2 prohrách s Kobeřicemi „B“ a Píš-
těm „B“ v posledním předvánočním kole 
otočil body na svou stranu a po vítězství 
3-2 s Kravařemi „B“ se dostal na medai-
lovou pozici. V zápase nastoupili i mlá-
dežníci René Hartoš a Danielové Doleží 
a Dluhoš, kteří pravidelně a úspěšně re-
prezentují náš klub v různých turnajích 
mládeže. Sezona družstev je tedy před 
svou polovinou rozehrána velmi dobře, 
další kola se hrají hned 5. a 12. ledna. 
Přenosy z domácích zápasů pravidelně 
vysíláme na internetu, odkazy jsou vždy 
k nalezení na našem webu.

Kroužek mládeže
Od září probíhají také pravidelné tré-
ninky v rámci kroužku mládeže pro za-
čátečníky a mírně pokročilé. V letošním 
školním roce se učení šachové hry vě-
nuje více než 20 dětí. Trénuje se v klu-
bovně šachového klubu v Domě služeb 
(knihovně), každý čtvrtek od 16 hod. 
Po vánoční pauze pokračujeme opět 
od čtvrtku 9. ledna. Informace najdete 
na webových stránkách našeho klubu, 
případně můžete s dotazy kontaktovat 
hlavního trenéra na e -mailové adrese: 
pavel.rakus@seznam.cz

Následující šachové akce
Po uzávěrce čísla se uskutečnil vánoční 
Memoriál Lubomíra Bednárka a Karla 
Dihla, přátelský turnaj s ŠO TJ Slezan 
Opava, v roce 2024 hraný v Opavě. Dále 
pokračují série mládežnických turnajů, 
jak krajský, tak okresní přebor a také 
soutěže družstev. Aktualizace se bude-
me snažit průběžně dávat na webové 
stránky klubu, jejichž adresa je: www.
sachydb.cz
Za výbor ŠK TJ Dolní Benešov s přáním 
krásných svátků a úspěšného vstupu do 
Nového roku 2025

Ing. Pavel Rakús

Naše (nekompletní výprava) na turnaji  
v Kravařích

Kompletní medailová sada pro DB: zprava 
3. Dominik Šonka, vítěz Ondra Szolony  
a 2. Daniel Dluhoš

Vítězné družstvo OP škol. Zleva: Bažan S., Mistat J., Stanovský J., Doleží D., Bábík M.
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Novinky z tenisového klubu
Druhého prosince se uskutečnila v Hos-
tinci na Rynku valná hromada tenisové-
ho oddílu spadající pod TJ Dolní Bene-
šov, z.s. Na programu bylo bilancování 
fungování klubu od roku 2021, předsta-
vení krátkodobých i dlouhodobých cílů. 
Do dalšího čtyřletého období byl zvo-
len stávající výkonný výbor.

Tenisový klub měl zastoupení na Sva-
tomartinských slavnostech konaných 
na náměstí Cypriána Lellka. Věříme, že 
Vám víno z vinařství Jan Plaček, které 
jste si u nás ve stánku mohli zakoupit 
chutnalo. Děkujeme všem za návštěvu 
a tím i podporu našeho spolku.

Všechny příznivce sportu zveme na 3. 
ročník Sportovního plesu. Opět se bude 
konat v kulturním domě v Dolním Be-
nešově, tentokrát v sobotu 15. 2. 2025. 
Těšit se můžete na bohatou tombolu, 
zábavný program, jehož součástí nebu-
dou chybět sportovní soutěže. Celým 
večerem bude hudebně provázet kape-
la Drive. Lístky je možné si zarezervo-
vat u paní Silvie Dohnalové (tel. kontakt 
+420 737 143 559).

Závěrem bychom za TK Dolní Benešov 
chtěli všem čtenářům popřát krásné po-
hodové Vánoce a úspěšný nový rok.

René Dihel

reklama
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„Fotbalový podzim 2024 je minulostí“

FCDB – Kozmice 1:1
Úvodní pasáž byla vesměs vyrovnaná. 
Domácí tým pozdravil ze startu hos-
ty střeleckým pokusem Labudy, který 
brankář Sajdok kontroloval. Kozmice 
spoléhaly především na rychlé brej-
ky. Při jednom z nich Mozol našel Ju-
chelku, který chytře přehodil gólmana 
Rozsypala – 0:1. Benešovští se snažili 
rychle odpovědět. Nutno podotknout, 
že jsme měli v prvním poločase kopec 
smůly, když nám opakovaně stála v ces-
tě branková konstrukce. Nejprve Skroch 
rozezvonil břevno a do stejného mís-
ta si to namířila rovněž bomba Kellera. 
Benešovským patřila i druhá půle. Svě-
řenci trenéra Samsona si vypracovali 
soustavný tlak, ale dlouho nemohli najít 
recept na nepropustnou kozmickou de-
fenzivu. Nenápadné zakončení Joshuy 
pozorný Sajdok jistil. Za hosty se Mlý-
nek utopil ve vlastních kličkách. Bene-
šov se dočkal vyrovnání po dlouhém ná-
kopu a precizním pokusu Skrocha – 1:1. 
Naši samozřejmě toužili po obratu, jen-
že Labuda orazítkoval pouze tyčku a do-
rážející Sebrala nezkrotil mířidla, takže 
se body dělily.

Oldřišov – FCDB 3:2
V prestižním derby na sebe narazili fot-
balisté Oldřišova a Dolního Benešova. 
Hned po pár minutách hry zahodil na-
dějnou příležitost domácí Klinger, když 
z výhodné pozice přepálil břevno. Ná-
sledně se domácí dopustili ztrát, z nichž 
pramenily branky ve prospěch soupeře. 
Nejprve vyslal Labuda do úniku skro-
cha, kterého sejmul ve vápně gólman 
Kubný a pískala se penalta, kterou bez-
pečně proměnil Sebrala- 0:1. O chvíli 
později znovu zaváhala oldřišovská de-
fenziva a Hluchník se nemýlil – 0:2. Do-
mácí se však nevzdávali. Hlavičce Klin-
gera se ale postavilo do cesty břevno 
a volej Štencela letěl příliš vysoko. Ješ-
tě před přestávkou viděli diváci dvě čer-
vené karty. Napřed se nechal zbytečně 
vyloučit Sebrala, kterého pak napodo-
bil domácí Kurka. Ve druhém poločase 
dosáhl Oldřišov obratu. Čerstvá krev do 
žil se domácím vlila po nesmyslném fau-
lu na Tománka a úspěšném pokutovém 
kopu Klingera – 1:2. Oldřišovu narostla 
křídla, jenže Manderla netrefil hostují-
cí kasu. V 66. minutě ovšem Manderla 
zakroutil svou standardku na hlavu Ja-

níka, který dal zápasu nový náboj – 2:2. 
Necelou čtvrthodinku před závěrečným 
hvizdem naplno sklapla pověstná Csa-
plarova past. Benešovští si totiž nepohlí-
dali dalekonosný nákop Janíka za obra-
nu, kam vlétl buldok Klinger a úspěšným 
přehozením gólmana Rozsypala zajistil 
domácím všechny body – 3:2.

FCDB – Mokré Lazce 3:1
Naši fotbalisté potřebovali po sérii tří 
zápasů bez výhry naplno bodovat, aby 
udrželi krok ne čele tabulky se svými nej-
většími konkurenty. V cestě jim ovšem 
stál kvalitní protivník z Mokrých Lazců. 
V úvodu dějství měli krapet navrch do-
mácí fotbalisté, ale nic kloudného nevy-
mysleli. Hosté se potom přihlásili o slo-
vo Pospěchem, kterého ovšem vychytal 
gólman Rozsypal. O chvíli později Mok-
ré Lazce lacino přišly o balon, kterého 
se chopil Labuda a prokázal instinkt za-
bijáka – 1:0. Vyrovnání se zrodilo po bi-
zarní situaci. Po zpětném pasu Wedlicha 
trefil Pospěch ruku domácího stopera, 
rozhodčí však místo penalty a možného 
vyloučení nechal akci doběhnout a hos-
tující kanonýr už napodruhé poslal míč 
do sítě – 1:1. Těsně před přestávkou se 
neprosadili dolnobenešovští Labuda se 
Skrochem. Klíčový moment celého utká-
ní nastal v 61. minutě. Domácí Sobek 
se řítil na branku, kde hostující gólman 
Minarčík pozdě zareagoval a ve snaze 
zabránit skórování fauloval domácího 
záložníka. Střet hlava na hlavu dopadl 
nejen těžkým zraněním obou aktérů, ale 
i vyloučením Minarčíka a penaltou, kte-
rou proměnil Skroch – 2:1. Za pár oka-
mžiků přidali benešovští pojistku, když 
Labuda využil nepozornosti náhradní-
ho brankáře Malohlavy – 3:1. Po cent-
ru Hluchníka měl ještě jednu nadějnou 
šanci Gajdečka, ale hlavou zamířil pou-
ze nad břevno. Dolní Benešov tak po té-
měř měsíci poznal opět chuť z vítězství.

V posledním utkání podzimní sezóny si 
odbyl premiéru v základní sestavě te-
prve 16letý Oliver Dihel. Gratulujeme 
a přejeme mnoho dalších startů v be-
nešovském dresu

MOL CUP
Fotbalový stadion v Dolním Benešově se 
30. 10. stal dějištěm pohárového zápa-
su opavských fotbalistů proti Zlínu, kte-
rý v této sezóně 2. ligy ještě neprohrál. 
Do ochozů stadiónu si i přes brzký za-
čátek zápasu našlo cestu přes 600 divá-
ků. Přestože slezané vedli, tak skvělou 
bilanci hostů nepřerušili a s MOL Cu-
pem se po porážce 1:2 rozloučili.

Hodnocení podzimu:
Hodnocení dorostu pohledem trené‑
ra Marka Samsona:

„Předsezóní příprava pro nás bohu-
žel nezačala dobře. Sčítali jsme ztrá-
ty. Z různých důvodů (konec hostová-
ní, dorostenecký věk apod) jsme přišli 
o 7 hráčů. Ze starších žáků k nám přišli 3 
hráči: Stoček, Grýdil, Fisher. Bohužel se 
v tomto krátkém čase nepodařilo muž-
stvo již doplnit a museli jsme podzim-
ní část zvládnout ve 12 lidech. Z tohoto 
pohledu považuji 17 bodů jako úspěch. 
Po celou dobu jsme se snažili hrát ofen-

zivní fotbal a tím pádem nám bohužel 
některé zápasy utekly.
Jsem rád že se nám konečně povedlo 
propojit dorost s A mužstvem kdy urči-
té tréninky, především ty kondiční pro-
bíhají společně a kluky to po téhle i vý-
konostní stránce posouvá a budu rád, 
když se i někteří další kluci dostanou 
brzy do A mužstva.

Mé poděkování patří především klukům 
co již hrají za A mužstvo a celý podzim 
zvládali hrát 2 utkání za víkend a také 
našim starším žákům a jejich trenéro-
vi, kteří se nám snažili vyjít maximálně 
vstříc a doplňovali nás.

Nejlepším našim střelcem se stal kapitán 
týmu Nikolas Gajdečka (12 g).“

Zhodnocení činnosti mladších žáků 
trenérů Petra Šramela a Jiřího Po‑
láka:

Před začátkem sezóny jsme museli spo-
lečně s trenérem starších žáků, řešit ká-
dry starších a mladších žáků pro nad-
cházející ročník. Po vzájemné domluvě 
došlo, že 6 hráčů ročníku 2012 již bylo 
posunuto do starší kategorie. A v mlad-
ších žácích budou hrát ročníky 2013 
a 2014. V této sezóně došlo i k úpravě 
pravidel pro kategorii mladších žáků, 
kdy se čas obou poločasů prodloužil 
o 5 minut a došlo i k úpravě rozměrů hři-
ště. Přípravu jsme zahájili již začátkem 
měsíce srpna. Pro mnohé kluky to bylo 
první setkání na velkém hřišti. Ale od 
prvních tréninků a přípravných zápasů 
šla na klucích vidět chuť a snaha poprat 
se o co nejlepší výsledek. První dvě mis-
trovská utkání se nám nevydařila, kluci 
se učili novým věcem a hlavně v obran-
né fázi nám to skřípalo, ale stále jsme 
klukům říkali, když budou dále makat, 
tak se výsledky dostaví. V další části se-
zóny nastal pokrok herně i výsledkově. 
Dostavily se první výhry a předvedená 
hra měla stoupající tendenci. Nakonec 
jsme podzimní část zakončili na 8.mís-
tě ziskem 13 bodů a skórem 25:38. Od-
stup na čtvrté Bolatice je nepatrný. A vě-

řím, že nás čeká kvalitní zimní příprava, 
která vyvrcholí soustředěním v Žimro-
vicích a v jarní části sezóny nasbíráme 
ještě více bodů. Určitě za zmínku stojí, 
že náš nejlepší střelec Jakub Šramel se 
13 góly je druhým nejlepším střelcem 
soutěže. Na závěr bych chtěl poděkovat 
všem hráčům za výbornou tréninkovou 
docházku a všem rodičům za podporu, 
fandění a pomoc při dopravě na utkání. 
Bez Vás by to nešlo. Takže sportu zdar 
a těšíme se na nejnáročnější část sezóny, 
což je zimní příprava, ale vše zvládneme.

Hodnocení starších žáků pohledem 
trenérů Michale Beinhauera a Barči 
Herichové:

Podzimní část sezóny 2024/2025 hod-
notíme velice kladně.

Abychom zachovali pro Dolní Benešov 
krajskou soutěž starších a mladších žáků, 
museli jsme posunout do starších žáků 
kluky roč. 2012, kteří ročníkově spada-
jí do kategorie mladších žáků. Podzim-
ní část sezóny jsme zahájili 29. 7. 2024 
v počtu 15 hráčů z toho 1 brankář. Tré-
ninkový cyklus máme 3 × týdně+ víkend 
mistrovské utkání.

Přes prázdniny byla docházka na trénin-
ky slabší (dovolené, tábory, atd), ale od 1 
září můžeme říct, že kluci šli do toho na 
plno a účast na trénincích byla 90–100%.

Pro kluky roč. 2012 to byl velký skok 
(doposud hráli jen na polovinu hřiště) 
hrát na velké hřiště ale zaslouží pochvalu, 
protože se s tím popasovali velice dobře.

Většinu podzimní části jsme hráli sys-
témem 3-5-2, který byl pro kluky nový 
a taky dost náročný co se týče fyzické 
stránky.

Krajská soutěž se hraje v počtu 11 účast-
níků, podzimní část sezóny jsme skon-
čili na 6 místě se skóre 32:35, 5× jsme 
poznali hořkost porážky a 5× se kluci 
radovali z vítězství.

Po sezóně pokračujeme v trénincích 2× 
týdně do 11. 12. 2024.

V zimní části přípravy absolvujeme čtyř-
denní soustředění v Žimrovicích, kde 
zapracujeme na fyzické stránce.Závě-
rem chci podotknout, že všichni kluci 
jsou kmenovými hráči FC Dolní Benešov.

Poděkování patří všem klukům za tré-
ninkovou účast, odhodlání, bojovnost 
a vzornou reprezentaci klubu.

Díky také patří rodičům za dopravu klu-
ků na venkovní utkání a fanouškovskou 
podporu.

Věříme, že pro A -tým roste spousta ši-
kovných kluků.

Hodnocení podzimu starší přípravky 
trenérů Michala Juchelky a Daniela He-
gera: Konečnou bilanci podzimní části 
můžeme hodnotit jako úspěšnou. Pří-
pravu na sezónu jsme zahájili začátkem 
srpna s 15 hráči (2 holky). V průběhu 
srpna jsme odehráli jedno příprav-
né utkání proti Chuchelné. Někteří to 
měli s docházkou slabší, protože muse-
li skloubit více kroužků, ale i přesto byla 
tréninkové účast dobrá. Naši svěřenci 
odehráli v podzimní části soutěže 8 zá-
pasů. I když v této kategorii není priori-
ta výsledek, můžeme říct, že se 5x rado-
vali z výhry a 3x okusili hořkost prohry. 
Po celou dobu podzimní části soutěže 
jsme se snažili rozvrhnout minutáž tak, 
aby si zahráli všichni stejně. Pevně věří-
me, že se kluci (holky) budou chtít i na-
dále zlepšovat a posouvat se dál ve fot-
balovém životě. K tomu bude potřeba 
stoprocentní nasazení, plnění pokynů 
trenérů a především radost z fotbalu. 
Závěrem chceme poděkovat všem hrá-
čům za předvedené výkony a rodičům 
za podporu při utkání. Do konce roku 
2024 nás bude čekat ještě pár trénin-
ků v tělocvičně a pak odpočinek na na-
brání nových sil do jarní části soutěže.

Vedení fotbalového klubu děkuje všem 
svým sponzorům a především městu 
Dolní Benešov za finanční i materiálo-
vou pomoc při zajištění činnosti klubu, 
bez kterého bychom si mohli nechat 
o fotbale jenom zdát. Poděkování pa-
tří taky všem pořadatelům, trenérům 
a hráčům všech věkových kategorií za 
vzornou reprezentaci klubu a města 
a taky všem příznivcům za jejich divác-
kou podporu. Všem příznivcům a čtená-
řům přejeme klidné a pohodové prožití 
Vánočních svátků, pevné zdraví, štěstí 
a pohodu do roku 2025.

FC Dolní Benešov

Nejlepším střelcem týmu po podzimní části 
sezóny je s 10 zásahy Daniel Skroch

Radost po posledním podzimním zápase

Oliver Dihel

SFC Opava – Zlín  1:2
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Kulturní dům

Kulturní dům Dolní Benešov
Opavská 161, 747 22 Dolní Benešov
tel.: 553 651 159, e ‑mail: zpravodaj@kddb.cz

Program leden – únor
Neděle 5. 1. | Novoroční koncert PSO

Čtvrtek 9. 1. | Čechomor

Pátek 10. 1. | Myslivecký ples

Pátek 17. 1. | Firemní ples

Sobota 18. 1. | Firemní ples

Pátek 24. 1. | Reprezentační ples města

Sobota 25. 1. | Firemní ples

Čtvrtek 30. 1. | Veřejné projednání záměru parkování  
  a změny dopravy od 17.00 hod. v KD

Pátek 31. 1. | Firemní ples

Sobota 1. 2. | Firemní ples

Pátek 7. 2. | Firemní ples

Sobota 8. 2. | Firemní ples

Pondělí 10. 2. | Jaromír Nohavica

Pátek 14. 2. | Firemní ples

Sobota 15. 2. | Sportovní ples

Čtvrtek 20. 2. | Zasedání zastupitelstva města od 16.00 hod.

Pátek 21. 2. | Firemní ples

Sobota 22. 2. | Ples mladých

Neděle 23. 2. | Maškarní ples

Pátek 28. 2. | Hasičský ples 

XXVI. reprezentační ples města Dolní Benešov ve stylu

Pátek 24. 1. 2025
 

V bohatém programu vystoupí:

Tomáš Savka & Big Band Ostrava
NafestBand

Cimbálová muzika
Vstupné: 590 Kč   /   V ceně vstupného Welcome drink a drobné občerstvení

Třpytivé zimy


